



DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

# COMMUNIQUÉ

No: 86  
No.: 86

FOR IMMEDIATE RELEASE  
DIFFUSION: POUR DIFFUSION IMMÉDIATE  
RELEASE: OCTOBER 4, 1978  
LE 4 OCTOBRE 1978

## SITUATION IN LEBANON

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Don Jamieson, today expressed, on behalf of the Canadian Government and people, his deep concern at the escalation of violence in Lebanon. Canadians are greatly perturbed by the massive and indiscriminate destruction and extensive loss of innocent life resulting from the armed conflict in and around Lebanon's capital city and at the lack of progress toward a political solution of the Lebanese crisis.

The Canadian Government appeals to all parties concerned to work towards an immediate and lasting ceasefire during which the political future of Lebanon can be determined by representatives of all factions. A solution that will preserve the integrity and independence of Lebanon, and put an end to the periodic eruptions of violence that have so horrified the world, can only be found if all parties show restraint and goodwill.

\* \* \* \*

## SITUATION AU LIBAN

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Don Jamieson, a exprimé, au nom du Gouvernement et du peuple canadiens, sa profonde inquiétude devant la montée de la violence au Liban. Les Canadiens sont grandement préoccupés par les destructions massives et sans distinction qui ont lieu dans la capitale libanaise et sa banlieue ainsi que par le nombre considérable d'innocentes victimes tuées lors des combats armés. Ils sont aussi inquiets par l'absence de progrès en vue d'une solution politique au Liban.

Le Gouvernement canadien lance un appel à toutes les parties concernées pour qu'elles travaillent à la mise en oeuvre d'un cessez-le-feu immédiat et durable, leur permettant de décider de l'avenir politique du Liban. A cet égard, il est essentiel que toutes les parties fassent preuve de modération et de bonne volonté, afin d'en arriver à une solution qui respectera l'intégrité et l'indépendance du Liban et mettra fin aux flambées de violence qui répugnent au monde entier.